
INTERPELLATION TILL KOMMUNSTYRELSENS ORDFÖRANDE 2021-03-16 

 

Interpellation om framtidens skyddsrum 
I händelse av krig eller andra större kriser kan Uppsalas civilbefolkning behöva söka 
skydd. I Sverige finns idag ungefär 65 000 skyddsrum med plats för cirka 7 miljoner 
invånare. Underhåll av skyddsrum är ett ansvar som åligger de fastighetsägare vars 
fastigheter innehåller skyddsrum, oavsett om de är privata eller offentliga. 

Det har inte byggts några nya skyddsrum i Sverige sedan 2002, och många av de 
skyddsrum som finns behöver rustas upp och moderniseras. Myndigheten för 
Samhällsskydd och Beredskap (MSB) innehar det övergripande ansvaret för landets 
skyddsrum och de verkar för att existerande skyddsrum i mesta möjliga mån ska 
bevaras. 

I Uppsala har det byggts mycket de senaste åren och det kommer att byggas mycket 
under kommande år. Den omfattande nybyggnationen i kommunen kombinerad med 
otillräckliga nyinvesteringar i beredskapsinfrastruktur innebär att tillgången till 
skyddsrum i Uppsala är dålig, i synnerhet i nya stadsdelar. Av MSB:s karttjänst framgår 
exempelvis att det inte finns ett enda skyddsrum i Rosendal som snart är färdigbyggt och 
då ska inhysa närmare 10 000 boende. Vidare är tre av de skyddsrum som Uppsala 
kommun äger och förvaltar, två på Valthornsvägen 17 i Gottsunda och ett på Emmy 
Rappes väg i Ulleråker, tillfälligt begränsade. 

Med anledning av ovanstående frågar jag kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S): 

• Finns någon bevarandeplan för de skyddsrum kommunen äger och förvaltar? 
• Finns det några planer på att bygga nya skyddsrum i kommunal regi? 
• Finns det några planer på att ställa krav på bygge av skyddsrum i anslutning till 

privat byggnation? 
• Förekommer någon dialog mellan Uppsala kommun och MSB alternativt 

regeringen om Uppsala kommuns kraftiga tillväxt utan krav på bygge av nya 
skyddsrum, samt konsekvenserna av detta vid en eventuell större kris? 

 

 

Jonas Petersson (C) 

 

 


